
 
 
 

 
10. januar 2007 

  
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedrørende størrelsen på de af Nukik Seafood A/S og Sigguk A/S 
opfiskede hellefisk 
(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne) 
 
Begrundelse:  
Jeg takker for Landsstyrets svar af 5. januar 2007, hvori det fremgår, at Nukik Seafood A/S og Sigguk 
A/S har opfisket størstedelen af den tildelte kvote hellefisk. 
 
I svaret falder det dog i øjnene, at hovedparten af de opfiskede hellefisk er meget små. Således er 79 
procent af de af Nukik Seafood opfiskede hellefisk på under et kg. For Sigguk A/S er det 77 procent af 
de opfiskede hellefisk, der vejer under et kilo. Kun ca. 2 % af hellefiskene vejede mere end 2 kg. 
 

• Finder Landsstyret det betryggende for den biologiske bæredygtighed, at en så stor andel af de 
opfiskede hellefisk vejer under et kilo? 

• I bekræftende fald: Hvad bygger Landsstyret sit svar på? 
• I benægtende fald: Hvad agter Landsstyret at foretage sig i den forbindelse? 

 
Landsstyret anfører ligeledes i sit svar, at samtlige hellefisk, som Nukik Seafood A/S har opfisket på 
nær 26 ton, der er sendt til Qaqortoq, befinder sig i Nuuk i en fryser og afventer, at  Arctic Green Food 
A/S skal have installeret en maskine til filetering af fiskene, samt installere en større pladefryser for at 
indfryse producerede fileter. Landsstyret forventer endvidere, at der skabes 6 arbejdspladser i Qaqortoq 
i 2-3 måneder. Ved håndfiletering kunne der skabes 16 arbejdspladser i 5 måneder, men det ville være 
urentabelt for Nukik Seafood A/S. 
 
Da betingelsen om, at den opfiskede hellefisk skulle leveres i Qaqortoq, var begrundet i, at der skulle 
skabes flere arbejdspladser på land, giver det anledning til at stille følgende supplerende spørgsmål: 
 

• Hvad var Landsstyrets forventning til antallet af arbejdspladser, da kvoten blev tildelt Nukik 
Seafood A/S? 

• Blev Landsstyrets forventninger indfriet? Svaret bedes venligst begrundet. 

 



 
 
 

• Er det Landsstyrets opfattelse, at transporten, opbevaringen, investering i ny fileteringsmaskine 
og andet udstyr står mål med resultatet på 6 arbejdspladser i 2-3 måneder, når den samme 
mængde hellefisk kunne være med til at bevare arbejdspladser på eksisterende fabrikker i 
Diskobugten? Svaret bedes venligst begrundet. 

 
• Hvor mange arbejdspladser har den af Sigguk A/S opfiskede kvote medført? 

 
• Hvad var Landsstyrets forventning til antallet af arbejdspladser, da kvoten blev tildelt Sigguk 

A/S? 
• Blev Landsstyrets forventninger indfriet? Svaret bedes venligst begrundet. 

 
 
Spørgsmålene bedes besvaret hurtigst muligt med sidste svarfrist den 25. januar 2007. 
 
 
Med venlig hilsen, 
 
 
Jens B. Frederiksen, Landstingsmedlem 
Demokraterne 

 


